



عزت القمحاوي (مواليد 23 كانون الأول/ديسمبر 2021) كاتب وروائي مصري أصدر عمله الأول عام 1992، ثم توالى أعماله في القصة والرواية والنص المفتوح على مختلف الأجناس الأدبية. تهتم أعماله بقيمة الحرية كما تحتفي بالحواس كأحد مداخل المعرفة وسعادة الإنسان. ترجمت بعض أعماله إلى الإنجليزية، الصينية، والإيطالية.

حصل القمحاوي على جائزة نجيب محفوظ عام 2012 عن روايته [بيت الديب](#)^[1] التي تتناول 150 عاماً من حياة عائلة مصرية ريفية بالتوازي مع تاريخ مصر والمنطقة. كما وصلت روايته [يكفى أننا معا](#) إلى القائمة القصيرة [لجائزة الشيخ زايد للكتاب](#) عام 2018. وفاز القمحاوي بجائزة سمير قصير لحرية الصحافة عام 2022.

Ezzat Alkamhawi (born December 23, 2021) is an Egyptian writer and novelist. His works focus on the value of freedom and the links between knowledge and human happiness. Some of his works have been translated into English, Chinese, and Italian.

Alkamhawi received the Naguib Mahfouz Prize in 2012 for his novel *Beit El-Deeb*, which deals with 150 years of the life of a rural Egyptian family in parallel with the history of Egypt and the region. His novel, *Enough We Are Together*, was shortlisted for the Sheikh Zayed Book Award in 2018. Alkamhawi won the Samir Kassir Award for Freedom of the Press in 2022.